
PROTOKÓŁ Nr 19/09

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Mielnik w dniu 12 maja 2009r.

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu udział wzięli:
1. Pan Eugeniusz Wichowski - Wójt Gminy
2. Pan Tomasz Gorochowicz - Zastępca Wójta Gminy
3. Pani Łarysa Kierkowicz - Skarbnik Gminy
4. Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy
5. Pan Stefan Troc - Przewodniczący Rady Gminy
6. Pani Ewa Samojluk - Dyrektor ZGK
7. Pan Michał Baranowski - Dyrektor GOKSiR
8. Pani Halina Mirowska - Kierownik GOPS
9. Pani Jolanta Galecka - pracownik UG

Obradom Komisji  przewodniczył  Pan Jan Weremijewicz – Wiceprzewodniczący 
Rady Gminy.

Porządek posiedzenia :
1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009r.
2. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  “Planu  Odnowy  

Miejscowości Mielnik”
3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy cenowej na zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę na terenie Gminy Mielnik.
4. Informacja o podjętych działaniach w zakresie pozyskania środków pozabudżetowych  

na zadania gminne.
5. Informacja na temat przygotowania gminy do sezonu turystycznego – lato 2009.
6. Analiza sytuacji demograficznej na terenie gminy.
7. Sprawy różne.

Do punktu 1.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła i omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2009r.
Pani Skarbnik poinformowała radnych, że w uchwale z dnia 24 kwietnia 2009r. w sprawie 
zmian  w  budżecie  gminy  na  2009r.  wkradł  się  błąd  pisarki,  który  został  sprostowany  w 
przedstawionym projekcie uchwały.

Pan Kazimierz Tobota zapytał o ujęte w projekcie uchwały środki na rozbudowę wodociągu.

Pani  Ewa  Samojluk  –  Dyrektor  ZGK wyjaśniła,  że  dotyczy  to  prowadzonej  budowy 
wodociągu w kamienie. Wodociąg ma długość 332 metrów, średnica kładzionych rur wynosi 
160ǿ i 110ǿ . Koszt budowy tego wodociągu wzrosły w stosunku do planowanych, ponieważ 
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ze względu na właściwości gruntu zaszła konieczność odwodnienia wykopów i założenia w 
wykopach szalunków.

Pani Barbara Terpiłowska
Dlaczego zwiększono środki na remont hotelu i budynku w Tokarach?

Pan Tomasz Gorochowicz
Prace  remontowe  w  hotelu  są  na  ukończeniu.  Do  zrobienia  pozostała  część  korytarza, 
pomieszczenie  gospodarcze w piwnicy na pościel,  należy również wymienić  podgrzewacz 
gazowy na wodę (jest obecnie więcej łazienek i dotychczasowy nie nagrzeje potrzebnej ilości 
wody), zainstalować klapy dymowe oraz kamery wewnątrz budynku i na zewnątrz.
Jeśli chodzi o budynek w Tokarach, to doszły tam dodatkowe prace. Remont budynku do 15 
czerwca br. zostanie zakończony.

Pan Adam Tobota poprosił o podanie całkowitej kwoty wydanej na remont hotelu. Zapytał, 
czy jest to już koniec remontu czy jeszcze będziemy coś robić.

Pani Skarbnik zapewniła, że jeszcze w trakcie posiedzenia Komisji poda tę kwotę.

Pan Sekretarz poinformował, że będą kontynuowane prace na zewnątrz hotelu.

Pan Jan Zduniewicz
1. Czy w założeniach ekonomicznych przed remontem wyliczano kiedy zwrócą się nam 

koszty remontu?
2. Czy  potrzebne  będą  dodatkowe  środki  z  budżetu  na  wyposażenie  i  w  jakiej 

wysokości?

Pan Jan Weremijewicz
Jaki jest przewidziany system komunikacji wewnętrznej w hotelu?

Pan Tomasz Gorochowicz
Znaczna część wyposażenia hotelowego już jest,  planujemy jeszcze zakup telewizorów do 
każdego  pokoju  hotelowego  i  instalację  telewizji  satelitarnej.  Telefonów  w  pokojach  nie 
będzie.

Pan Michał Baranowski
Rozmawiamy z Cyfrą+, która jest w stanie zrobić instalację telewizji w hotelu. W przyszłym 
tygodniu zaplanowane jest spotkanie w tej sprawie.

Pan Jan Zduniewicz zwrócił sie z zapytaniem do Pani Dyrektor ZGK czy Zakład nie byłby 
zainteresowany likwidacją  składowisk śmieci  w gminie.  Prace przy tym są proste,  można 
wynająć specjalistyczny sprzęt, gdzie godzina pracy kosztuje 200 złotych.

Pani Dyrektor ZGK zapewniła, że rozważy tę propozycję.
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Pan Stefan Troc
Co  będzie  ze  śmieciami  we  wsiach  w  których  zlikwidowano  składowiska?  Gdzie  będą 
składowane?

Pan Wójt wyjaśnił, że czynne jest składowisko śmieci w Mielniku, gdzie można przywozić 
śmieci.

Komisje  Rady  8  głosami  za,  przy  3  głosach  wstrzymujących  się,  pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009r.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 2.

Pan Tomasz Gorochowicz przedstawił  projekt  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia  “Planu 
Odnowy Miejscowości Mielnik”.
Poinformował, że w czerwcu 2008r. plan został uchwalony. W trakcie kwalifikacji wniosku 
zwrócono nam uwagę na kilka rzeczy, które należy w nim poprawić.
Stąd potrzeba ponownego podjęcia uchwały w tej sprawie.

Pan Kazimierz Tobota zapytał o rzeźby z drewna stojące wcześniej w parku. Obecnie nie 
ma ich tam.

Pan Tomasz Gorochowicz poinformował, że rzeźby te uległy zniszczeniu (zgniły).

Pan Jan Zduniewicz
W planie ujęto restaurację “Wczasowa”, która nie funkcjonuje od roku ubiegłego i nie zanosi 
się na to, że w tym roku będzie inaczej oraz siłownię w szkole, której także nie ma.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  12 radnych,  pozytywnie  zaopiniowały 
projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia “Planu Odnowy Miejscowości Mielnik”.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 3.

Pan  Tomasz  Gorochowicz przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  taryfy 
cenowej na zbiorowe zaopatrzenie w wodę na terenie Gminy Mielnik.
20 kwietnia br. do Wójta Gminy wpłynął wniosek ZGK o zatwierdzenie taryfy cenowej. Do 
wniosku dołączona została szczegółowa kalkulacja stawek i opłat, zgodnie z rozporządzeniem 
ministra budownictwa z dnia 28 czerwca 2006r. w sprawie określenia taryf, wzoru wniosku o 
zatwierdzenie taryf oraz warunków rozliczeń za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie  ścieków.  Kalkulacja  zawiera  niezbędne  do  poniesienia  koszty  związane  z 
zapewnieniem zaopatrzenia w wodę.
Cena 1m3 wody wyniosłaby - 1,99 zł.(dotychczas 1,79 zł.), opłata stała - 2,16 zł. (dotychczas 
1,85 zł.).  Opłata  za przyłączenie  odbiorcy do urządzeń wodociągowych  –  97,80 zł. (brak 
uregulowań w obowiązującej uchwale).
Wymienione ceny nie zawierają podatku VAT.
Rada Gminy może przedstawione taryfy przyjąć lub odrzucić.
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Pan Kazimierz Tobota zapytał, czym podyktowana jest podwyżka ceny wody.

Pani Ewa Samojluk
Na podwyżkę  ceny  wody wpływ  ma  liczba  awarii  na  wodociągu,  konieczność  wymiany 
starych zasuw, wzrost cen gazu i prądu oraz ogólne koszty.

Pani Maria Boguszewska stwierdziła, że podwyżka ta najbardziej dotknie najbiedniejszych 
ludzi, w tym emerytów i rencistów.

Pan Stefan Troc
Podwyżka  dotknie  głównie  rolników,  producentów  mleka,  ponieważ  to  oni  zużywają 
najwięcej  wody.  Gospodarstwa  domowe  emerytów  i  rencistów  odczują  to  w  niewielkim 
stopniu ze względu na niskie zużycie wody.

Pan Kazimierz Tobota zarzucił, że w Mielniku są osoby, które pobierają wodę ze zdroju i 
nie są obciążani rachunkami za jej pobór.

Po wyjaśnieniach okazało się, że ta grupa osób ma zawarte umowy z ZGK na pobór wody i 
jest obciążana ryczałtem.

Na wniosek radnych Pani Dyrektor  zobowiązała  się do przygotowania na najbliższą sesje 
informacji na temat ilości pobieranej wody z wodociągu.

Komisje Rady 6 głosami za, przy 5 głosach sprzeciwu i 2 głosach wstrzymujących się, 
pozytywnie  zaopiniowały  projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  taryfy  cenowej  na 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę na terenie Gminy Mielnik.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 4.

W  odniesieniu  do  informacji  o  podjętych  działaniach  w  zakresie  pozyskania  środków 
pozabudżetowych na zadania gminne Pan Jan Weremijewicz zapytał, czy w 2008r. składane 
były wnioski w tej sprawie.

Pan Tomasz Gorochowicz
Składaliśmy dwa wnioski na tzw. schetynówki, ale zostały odrzucone.

Komisje Rady przyjęły do wiadomości informację o podjętych działaniach w zakresie 
pozyskania środków pozabudżetowych na zadania gminne.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 5.

Pan Kazimierz Tobota
Czy  oznakowane  będą  ścieżki  piesze  w  górach?  Pan  radny  proponuje  ustawienie  tablic 
wskazujących wyjście, ponieważ turyści gubią się w labiryncie tych ścieżek.
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Pan Stefan Troc
Tablice  informacyjne  wskazujące  dojazd  do  źródełka  należy  ustawić  w  Moszczonie 
Królewskiej, trzeba również zrobić cembrowinę przy źródełku.

Pan Adam Tobota
Na odcinku ulicy Polnej, do wieży, trzeba ustawić parę koszy na śmieci, bo turyści idący do 
wieży, zwłaszcza młodzież, rzucają śmieci na drogę.

Pan  Olga  Pogrebniak zapytała  o  ścieżkę  rowerową  w  lasach  państwowych  w 
Radziwiłłówce.

Pan Wójt  odpowiedział,  że  Nadleśnictwo w Nurcu  nie  jest  zbyt  zainteresowane  budową 
takiej ścieżki.

Pan  Jan  Zduniewicz zapytał  co  będzie  z  przeprawą  promową  w  Mielniku,  czy  będzie 
funkcjonować.
Poinformował,  że droga na Werhurnę jest  źle zrobiona, po deszczu nie da się tam jechać 
rowerem. Szlak ten jest także źle oznakowany.

Pani Maria Boguszewska poinformowała, że szlak rowerowy na odcinku od Werhurny do 
ul. Piaskowej jest bardzo dobry, przejezdny.
Pani radna zwróciła uwagę na skutery wodne jeżdżące po Bugu i naruszające ciszę.

Pan Michał Baranowski – Dyrektor GOKSIR
Poinformował,  że  na  odcinku  drogi  Werhurna,  od  Zakładów  Kredowych  do  wieży 
widokowej,  tablice  informacyjne  zostały  zniszczone.  Zastanawiamy  się  teraz  z  czego 
wykonać nowe tablice, aby uniknąć podobnej sytuacji.

Pan Kazimierz  Tobota zaproponował  ustawienie  solidnych,  drewnianych  tablic,  zaś  Pan 
Adam Tobota zaproponował, aby oznakowanie szlaku robić na głazach. Na nowych tablicach 
należałoby również  umieścić  informację  co  oznacza  nazwa Werhurna  oraz  informację  na 
temat starej stodoły zbudowanej na tzw. jaskółczy ogon i ponad stuletniej wierzby.

Pan Wójt Gminy zapewnił, że Dyrektor GOKSiR dokona sprawdzenia szlaków rowerowych.

Komisje Rady przyjęły do wiadomości informację na temat przygotowania gminy do 
sezonu turystycznego – lato 2009.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 6.

Pan Adam Tobota
Stwierdził,  że informacja na temat sytuacji  demograficznej na terenie gminy nie jest taka, 
jakiej by się spodziewał. W informacji brak jest prognoz na przyszłość.
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Pan Sekretarz Gminy
Informacja  została  przygotowana  w  porozumieniu  z  przewodniczącym  Komisji,  zaś  do 
radnych należy jej analizowanie i opracowywanie prognoz na przyszłość.

Komisje Rady przyjęła do wiadomości informację na temat sytuacji demograficznej na 
terenie gminy.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 7.

Pan  Jerzy  Terebun –  co  dzieje  sie  w  sprawie  modernizacji  oświetlenia  ulicznego  w 
Kudeliczach?

Pan  Sekretarz  Gminy zapewnił,  że  prace  przy  modernizacji  tego  oświetlenia  będą 
kontynuowane.

Pani Skarbnik przedstawiła radnym informacje na temat tworzenia funduszu sołeckiego.
Fundusz  sołecki  tworzony jest  przez  radę  gminy, która  podejmuje  uchwałę,  wyrażającą 
zgodę, (bądź nie wyraża zgody) na wyodrębnienie w budżecie gminy środków na fundusz 
sołecki.  Rozstrzygnięcie rady gminy podejmowane jest do 31 marca roku poprzedzającego 
rok budżetowy. W roku 2009 rady gminy mają czas do 30 czerwca, aby przeznaczyć środki na 
fundusz sołecki. 
Ustawa z 20 lutego 2009 r. o funduszu sołeckim przewiduje, że środki z funduszu przeznacza 
się na realizację przedsięwzięć określonych we wniosku sołectwa, które są: 

● zadaniami własnymi gminy, 
● służą poprawie warunków życia mieszkańców,
● są zgodne ze strategią rozwoju gminy. 

Ustawa o funduszu sołeckim wskazuje termin na przekazanie wniosku przez sołtysa wójtowi 
(burmistrzowi, prezydentowi miasta). Wniosek ten jest przekazywany do 30 września roku 
poprzedzającego rok budżetowy w celu uwzględnienia go w projekcie budżetu gminy. 
Gmina otrzymuje zwrot z budżetu państwa części wydatków przeznaczonych na fundusz  w 
formie  dotacji  celowej. Zwrot  obejmuje  wydatki  poniesione  w  roku  poprzedzającym  rok 
budżetowy. 

Komisje Rady uznały,  że sprawę tę należy przedstawić sołtysom i radom sołeckim, 
aby uzyskać ich opinię na ten temat.

Pani Skarbnik udzieliła odpowiedzi na pytanie  Pana Adama Toboty, dotyczące kosztów 
remontu  hotelu.  Koszt  remontu  wyniósł  581.482,80  zł.,  zaś  dotychczasowe  wydatki  na 
wyposażenie wyniosły 62.530,00 zł.

Pan Sekretarz Gminy zapytał radnych czy mają uwagi do nowo położonego odcinka drogi 
powiatowej Mielnik-Maćkowicze.

Radni stwierdzili, że mimo zrobienia nowej nawierzchni droga jest nierówna, w trakcie jazdy 
czuje się nierówności i garby.
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Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała :
Elżbieta Szymańska

 
Wiceprzewodniczący Rady

                                                                                                       Jan Weremijewicz


